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Protokół z Zebrania Wiejskiego Sołectwa Mszana 

z dnia 16 marca 2023 r. w Mszanie 
 

Pkt. 1. Otwarcie Zebrania  
Zebranie odbyło się w Sali Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji w Mszanie, w godzinach 
17.30 – 18.50. Na liście obecności podpisało się 65 mieszkańców, co stanowiło niezbędne 
quorum. Lista obecności (6 kart) stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Zebranie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Mszana Pan Marek Liśnikowski, który powitał 
wszystkich obecnych Mieszkańców, Wójta Pana Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta Pana 
Błażeja Tatarczyka, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz Gminy, Kierowników i pracowników 
Urzędu Gminy, Panią Sołtys i członków Rady Sołeckiej, radnych gminnych oraz dyrektorów i 
przedstawicieli gminnych jednostek i organizacji. 

Pkt. 2. Wybór przewodniczącego i sekretarza Zebrania 
Na Przewodniczącego Zebrania zgłoszono Pana Błażeja Tatarczyka, który wyraził zgodę. 
Innych propozycji nie zgłoszono. W głosowaniu mieszkańcy jednogłośnie zaakceptowali 
kandydaturę Przewodniczącego Zebrania. 
Na sekretarza Zebrania zgłoszono Panią Mirosławę Książek-Rduch, która wyraziła zgodę. 
Innych propozycji nie było, mieszkańcy jednogłośnie przegłosowali kandydaturę.  

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad 
Prowadzenie Zebrania przejął Pan Błażej Tatarczyk, który odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Zebrania i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wybór przewodniczącego i sekretarza Zebrania. 
3. Przedstawianie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za rok 2022. 
5. Wybór Sołtysa i Rady Sołeckiej. 
6. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2022 r. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

i poprosił o jego przegłosowanie. 
Zebranie jednogłośnie przegłosowało porządek obrad. Przewodniczący podał, że punkty 1-3 
zostały zrealizowane i przeszedł do pkt. 4. 

Pkt. 4. Sprawozdanie sołtysa 
Sołtys Ilona Mura złożyła sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za rok 2022 rok. 
Podziękowała też mieszkańcom za dotychczas okazywane zaufanie oraz władzom gminy za 
współpracę. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Pkt. 5. Wybory Sołtysa i Rady Sołeckiej 
Przewodniczący Zebrania poprosił mieszkańców o zgłaszanie kandydatur do Komisji 
Skrutacyjnej, która przeprowadzi wybory w głosowaniu tajnym. Do Komisji Skrutacyjnej 
zostali zgłoszeni: 

 Pan Roman Bura – wyraził zgodę, 
 Pani Celina Mizia – wyraziła zgodę, 
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 Pani Wanda Wiertelorz – wyraziła zgodę. 
Nie było innych kandydatur. Zebranie jednogłośnie przegłosowało te osoby w skład Komisji 
Skrutacyjnej. Członkowie Komisji wybrali spośród siebie przewodniczącą, którą została Pani 
Wanda Wiertelorz. 
 

I. Wybory sołtysa 
Przewodniczący Zebrania poprosił mieszkańców o podawanie kandydatów na stanowisko 
sołtysa. Zgłoszono 1 kandydaturę: 

 Pani Ilona Mura – wyraziła zgodę. 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do głosowania. Przewodniczący 
Zebrania wyjaśnił zasady głosowania. 
Członkowie Komisji rozdali karty do głosowania i przeprowadzili tajne głosowanie. 
Po przeprowadzeniu głosowania i obliczeniu wyników Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej 
Pani Wanda Wiertelorz odczytała protokół z obliczenia głosów, który stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu.  
Na ogólną liczbę 65 osób uczestniczących w Zebraniu Wiejskim, uprawnionych do 
głosowania, udział w głosowaniu wzięło 65 osób. Głosów ważnych oddano – 65, głosów 
nieważnych oddano – 0. W wyniku głosowania kandydatka otrzymała: 65 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”. Sołtysem Sołectwa Mszana została Pani Ilona Mura. 
Pani I. Mura podziękowała za okazane zaufanie i każdy oddany głos. Członek Rady Sołeckiej, 
Pan Rafał Bura, pogratulował jej i wręczył kwiaty. Gratulacje złożył także Wójt Gminy i 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 

II. Wybory Rady Sołeckiej 
Przewodniczący Zebrania poprosił o zgłaszanie kandydatów do Rady Sołeckiej. Poinformował, 
że zgodnie ze statutem Sołectwa Mszana, Rada Sołecka składa się z 9 członków.   
Mieszkańcy zgłosili kandydatury: 

1. Pan Bura Rafał – wyraził zgodę 
2. Pani Gąsior Aniela – wyraziła zgodę 
3. Pani Polnik Ewa – wyraziła zgodę 
4. Pan Parma Andrzej – wyraził zgodę 
5. Pani Bielawska Danuta – wyraziła zgodę 
6. Pani Bura Janina – wyraziła zgodę 
7. Pan Błatoń Wiesław – wyraził zgodę 
8. Pan Baran Andrzej – wyraził zgodę 
9. Pan Grzegoszczyk Szymon – wyraził zgodę 
10. Pani Wioletta Tront – wyraziła zgodę 
11. Pan Adam Ledwoń – nie wyraził zgody. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Komisja Skrutacyjna przystąpiła do przygotowania kart do głosowania. Przewodniczący 
zebrania wyjaśnił zasady głosowania. 
Członkowie Komisji rozdali karty do głosowania i przeprowadzili tajne głosowanie. 
Po przeprowadzeniu głosowania i obliczeniu jego wyników, Przewodniczący Komisji 
Skrutacyjnej odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych w wyborach Rady Sołeckiej, 
który stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Na ogólną liczbę 65 osób uczestniczących w Zebraniu Wiejskim, uprawnionych do 
głosowania, udział w głosowaniu wzięło 65 osób. Głosów ważnych oddano – 65, głosów 
nieważnych oddano – 0.  
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W wyniku głosowania kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów: 
1. Bura Rafał – 60 
2. Gąsior Aniela – 62  
3. Polnik Ewa – 60  
4. Parma Andrzej – 55  
5. Bielawska Danuta – 44  
6. Bura Janina – 52  
7. Błatoń Wiesław – 53  
8. Baran Andrzej – 48  
9. Grzegoszczyk Szymon – 54  
10. Tront Wioletta – 59 

W skład Rady Sołeckiej weszli kandydaci z największą liczbą głosów: Gąsior Aniela, Bura Rafał, 
Polnik Ewa, Tront Wioletta, Parma Andrzej, Grzegoszczyk Szymon, Błatoń Wiesław, Bura 
Janina, Baran Andrzej. 

Pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Rady Gminy w 2022 r. 
W czasie przygotowywania kart do głosowania zrealizowano pkt. 6 - tj. Sprawozdanie z 
działalności Rady Gminy w 2022 r. Przedstawił je Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 
Liśnikowski. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Do sprawozdania nie było pytań. 

Pkt. 7. Wolne głosy 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabierali: 
 Mieszkaniec Pan Roman Jagielski zadał pytanie, czy możliwe jest uzyskanie w tym roku 

dotacji na wymianę starego kotła węglowego na kocioł gazowy na podstawie wniosku z 
ubiegłego roku, którego nie udało mu się zrealizować z winy firmy. 

 Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk odpowiedział, że w tym roku Gmina nie udziela tego typu 
dotacji, ponieważ zakończył się Program Ograniczania Niskiej Emisji. W tym roku zostanie 
opracowany nowy, na podstawie ankiet przeprowadzonych wśród mieszkańców, jakimi 
rodzajami ogrzewania byliby zainteresowani. W minionym roku zrealizowano mniej 
dotacji, niż było zaplanowanych środków, głównie z powodu wielkiego zamieszania na 
rynku paliw i związanych z tym obaw mieszkańców, czy wymieniać kotły. Natomiast na to 
zadanie Mieszkaniec może skorzystać z dofinansowania z Programu Czyste Powietrze. W 
Urzędzie Gminy działa punkt programu, dedykowany pracownik pomaga wszystkim 
zainteresowanym przeprowadzić procedurę złożenia wniosku, a także jego przesłania do 
rozliczenia. 

 Wypowiedź uzupełnił Wójt Mirosław Szymanek – zaznaczył, że jest mu bardzo przykro z 
tego powodu, że Mieszkańcowi nie udało się skorzystać z dofinansowania. Nie ma jednak 
możliwości przesunięcia udzielenia mu gminnej dotacji z poprzedniego roku na rok 
obecny. Gmina udziela dotacji z pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. WFOŚiGW jasno precyzuje zasady i terminy rozliczeń, 
których Gmina musi dochować. Zaprosił Mieszkańca do urzędu do Punktu Programu 
Czyste Powietrze. 

 Na pytanie Mieszkanki Pani Moniki Mrozek, czy jest przewidziana jakaś zmiana w 
regulaminie gospodarowania odpadami komunalnymi, Pan Wójt odpowiedział – 
regulamin z wprowadzonymi zmianami funkcjonuje dopiero od trzech miesięcy, póki co 
nie planuje się w nim kolejnych zmian. Przypomniał, że w naszej gminie funkcjonował 
bardzo wygodny system, w którym odbierana była każda ilość odpadów. Osobiście był 
zwolennikiem ich utrzymania, jednak po analizie z pracownikami i radnymi zaczęto 
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szukać sposobów na ograniczenie wzrostu cen za odbiór odpadów. Firmy zwracały uwagę, 
że wysokie koszty generuje m.in. odbiór odpadów wielkogabarytowych spod posesji, 
dlatego wprowadzono zmianę w regulaminie polegającą na likwidacji akcji „wystawka”. 
Zostały również wprowadzone limity w przyjmowaniu niektórych odpadów w PSZOK. 
Mieszkańcy jednak nadal mają wygodny system – odbierana jest każda ilość odpadów 
zielonych spod posesji i na PSZOK, są darmowe worki itp. PSZOK został czasowo 
przeniesiony na  teren firmy Eko-Glob, ponieważ gmina nie posiada wagi, a pojawiły się 
zarzuty w tym temacie. Jednak ruszyła już budowa nowego, stacjonarnego PSZOK na 
terenie gminy – przy ul. Górniczej. Punkt ma być gotowy w sierpniu bieżącego roku. Wójt  
podsumował, że na razie kolejnej zmiany regulaminu nie przewiduje się, w II połowie 
roku zostanie przeanalizowane, czy obecne zasady się sprawdzają, czy też mieszkańcy 
mają większe zastrzeżenia. Wtedy ewentualnie można będzie pochylić się kolejny raz nad 
zmianami – np. przywróceniem akcji „wystawka”, choć istnieje obawa, że może to znów 
skutkować dużym wzrostem cen w przyszłym roku. Dodał, że opłata, którą płacą 
mieszkańcy za odbiór śmieci jest niższa, niż wynikała z przetargu. Do odbioru odpadów 
gmina dopłaca z budżetu. 

 Mieszkaniec Pan Ireneusz Marek poinformował, że od czasu remontu drogi wojewódzkiej 
DW 933 – ul. Wodzisławskiej w Mszanie, nie zostały wkopane w ziemię kamienie 
graniczne, są tylko drewniane paliki. A było zapewnienie inwestora, że kamienie się 
pojawią. Pan I. Marek dzwonił nawet do Katowic w tej sprawie, usłyszał, że kamienie są 
montowane, ale osobiście nigdzie ich nie widział. 

 Pan Wójt odpowiedział, że Gmina będzie w tej sprawie interweniować u szefa firmy 
Strabag, która była wykonawcą przebudowy drogi. 

 Na pytanie Mieszkańca, Pana Józefa Tatarczyka, na jakim etapie jest remont ciągu 
komunikacyjnego – ul. Mickiewicza-Kopernika – Z-ca Wójta odpowiedział: firma ma 
spore opóźnienia, bo zaczęła prace w pełnym obłożeniu dość późno, natomiast obecnie 
pracuje już duża ekipa i miejmy nadzieję, że roboty pójdą sprawnie. Trwa obsypywanie 
ziemią, kładzenie kostki itp. prace, za ok. 2 tygodnie powinna zostać położona pierwsza 
warstwa asfaltu. Gdy ten odcinek zostanie zakończony, firma przeniesie się na fragment 
od skrzyżowania do Kopernika. Później całość będzie zaasfaltowana. Zgodnie z umową 
firma ma czas do sierpnia, oby zdążyła. 

 Głos w tym temacie zabrał Pan Wójt – przeprosił mieszkańców za opóźnienia przy 
remoncie, stwierdził, że gdyby pod koniec zeszłego roku miał świadomość, że firma 
wykona tak mało prac w okresie zimowym, nie zgodziłby się na demontaż drogi w tym 
okresie. Zdaje sobie sprawę, że okoliczni mieszkańcy muszą znosić spore utrudnienia 
związane z dojazdem do posesji czy kościoła. Wyraził nadzieję, że teraz prace pójdą już 
sprawnie, a całość uda się zakończyć w terminie. Na to zadanie Gmina pozyskała duże 
dofinansowanie z rządowego funduszu Polski Ład. 

 Mieszkanka Pani M. Mrozek zwróciła uwagę, że w specyfikacji przetargu na odbiór 
odpadów komunalnych jest wpisana działalność informacyjna, którą musi wykonać firma. 
Na czym taka działalność w przypadku odbioru śmieci polega i czy koszty również 
wchodzą w skład opłaty za odbiór odpadów? 

 Odpowiedzi udzielił Pan Z-ca Wójta – wymóg działalności informacyjnej zawarty w 
przetargu dotyczy obowiązku przygotowania i dostarczenia mieszkańcom harmonogramu 
wywozu odpadów na dany rok. 

 Mieszkaniec Pan Eugeniusz Olszar zwrócił uwagę na zły stan nawierzchni drogi 
technologicznej obok ekranów autostradowych. Wielu mieszkańców korzysta z niej w 
celu spacerów lub przejażdżek rowerowych. Tymczasem po deszczach są tam same 
dziury. Czy można poprawić jej stan? 
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 Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że ten odcinek jest własnością Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, został przejęty w związku z budową autostrady. Gmina na 
wniosek mieszkańców lub sołtysa co jakiś czas reperuje tam doraźnie największe dziury 
zdrapką asfaltową z remontów. Na wiosnę znów zostanie to zrobione. 

 Mieszkaniec Pan Zygmunt Wolny zapytał, czy jest rozważane wpisanie do regulaminu 
odbioru odpadów komunalnych ulgi dla mieszkańców, którzy opalają domy gazem i w 
związku z tym w ogóle nie produkują ani nie oddają popiołu? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że ustawodawca nie dopuszcza wprowadzenia takiej ulgi. Rada 
Gminy Mszana już w maju 2022 roku podjęła uchwałę w sprawie apelu o wprowadzenie 
zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 
nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi, w których 
stosowane źródło ciepła nie powoduje wytworzenia popiołu i żużli. Uchwała została 
wysłana do premiera i parlamentarzystów oraz do gmin z prośbą o poparcie. Odpowiedź 
Ministerstwa Klimatu i Środowiska była taka, że obecnie nie jest planowane 
wprowadzenie takich regulacji.  

 Wójt Mirosław Szymanek poinformował następnie, że niedawno Rada Gminy podjęła 
uchwałę w formie apelu w innej ważnej społecznie sprawie - o zniesienie kryterium 
dochodowego przy przyznawaniu dodatku gazowego na podstawie art. 18 ust. 2 ustawy z 
dnia 15 grudnia 2022 r. o szczególnej ochronie niektórych odbiorców paliw gazowych w 
2023 r. w związku z sytuacją na rynku gazu. O wcześniej przyznawane dodatki np. 
dodatek węglowy czy do drewna opałowego, mogli ubiegać się wszyscy, bez względu na 
dochód. Natomiast w przypadku dodatku gazowego wprowadzono kryterium 
dochodowe i to tak niskie, że mało kto z niego skorzysta. Jest to niesprawiedliwe 
społecznie – w naszej gminie w ostatnich latach bardzo dużo mieszkańców wymieniło 
piece na ekologiczne ogrzewanie gazowe. Jednak nie będą mogli ubiegać się o dodatek 
węglowy, gdy tymczasem osoby opalające węglem mogły to zrobić. 

 Pan Wójt przedstawił również krótką informację o planach CPK – budowy Kolei Dużych 
Prędkości. Przypomniał, że przez teren gminy Mszana biegną 2 warianty proponowanego 
przebiegu trasy KDP oraz dodatkowa linia, która ma połączyć Wodzisław i Jastrzębie Zdrój. 
Nie został jeszcze wybrany wariant inwestorski, mimo wielu spotkań z samorządami 
realizacja tej inwestycji jest wielką niewiadomą. Jako przedstawiciel samorządu Wójt  
wyrażał wielokrotnie sprzeciw wobec planowanych przebiegów CPK przez teren Gminy 
Mszana. 

 Mieszkanka Pani Anna Wojnar zadała pytanie, czy działają fotopułapki, bo na jej terenie 
znów ktoś wyrzucił śmieci. 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że zostanie to sprawdzone. 
Więcej głosów i pytań nie było. 

Pkt. 8. Zakończenie Zebrania  
Na zakończenie Pan Wójt podziękował Mieszkańcom za udział w Zebraniu oraz pogratulował 
nowowybranej sołtys i radzie sołeckiej.  
Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący zakończył Zebranie Wiejskie. 
 
 
         Protokołowała:                                                                   Przewodniczący Zebrania: 
 
Mirosława Książek – Rduch                                                              Błażej Tatarczyk 


